
Referat fra møte i Den nordiske samarbeidskomiteen for 
journalistutdanninger, i Oslo 23. mars 2007 
 
Til stede: Henrik W. Jørgensen, Anna Kristin Jonsdottir, Inger Munk, Tom Moring, 
Terje Skjerdal, Jo Bech-Karlsen, Raimo Salikangas, Else-Beth Roalsø, Fritz Breivik, 
Jørgen Poulsen, Arna Johansen Ijäs, Ulla Sätereie, UllaStina Ewenfeldt, Anna-Lena 
Ekenryd, Eva Mårtensson, Charlotte Wien, Ketil Jarl Halse, Anne Fogt, Troels 
Mylenberg og Thore Roksvold. Guri Hjeltnes og Rune Ottosen deltok etter lunsj. Som 
observatør før lunsj deltok Bjørg Halvorsen 
 

Dagsorden: 
1. Mødet åbnes og evt. tilføjelser til dagsorden v/ Henrik W. 
2. Valg af referent 
3. Godkendelse af referat fra seneste møde i Roskilde. (Vedlagt) (See 

attached file: roskilde protokoll06.doc) 
4. Nye medlemmer. Overlevering af ansøgninger fra Eva Mårtensson 
5. Diskussion af fremtiden for Samarbejdskomitéen v/ Henrik W. 
6. Diskussion om baltisk medvirken i samarbejdskomitéen og Nordplus 

fra 2008 (journalistudd. i Tartu, Kaunas, Vilnius, Riga). (Information 
om planer Nordplus 2008) (See attached file: Nordplus 
programmerne.pdf) 

7. Tartu deklarationen og orientering om EJTA og pilotprojektet om 
kompetencer. v/ Ulla-Stina Ewenfeldt, som eftersender papirer. 

8. Nordplus. Bevilling 2006-07 og ansøgning 2007-08 v/ Inger Munk. 
(Vedlagt ansøgning 2007-08 samt Nordplus 2007/08 
programbeskrivning) (See attached file: Application.pdf)  (See 
attached file: Programbeskrivning_0708.pdf) 

9. Lærerseminar 2008. v/ Jørgen Poulsen (forslag se nedenfor) 
10. Netværkets webside. v/ Jan Ytrehorn som eftersender oplæg 
11. Økonomi og medlemsafgift. Det i Roskilde bestemte er for lidt. 

Oplæg om højere beløb v/ Inger. (Aarhus venter med at sende 
regning for 2007 medlemsskab til efter   mødet) (Oplæg 
eftersendes) 

12. Nyt fra medlemmerne 
13. Næste møde 
14. Eventuelt 
15. Rundvisning på journalistuddannelsen i Oslo 

 
13.30. Oplæg om de udfordringer ny medieteknologi stiller 
journalistuddannelserne v/ Svein Aronsen NRK 

 
1. Komiteleder Henrik W. Jørgensen åpna møtet. Dagsorden ble godkjent. 
2. Thore Roksvold ble utpekt. 
3. Referat ble godkjent med én merknad: Ordet ”akademiske” inngår ikke i det 

formelle navnet på komiteen. 
4. Følgende utvalg ble nedsatt for å vurdere Ørebro Universitets søknad om 

medlemskap: UllaStina Ewenfeldt, Anna-Lena Ekenryd og Henrik W. 



Jørgensen. Det ble vedtatt å diskutere vedtektskriteriene for medlemskap på 
neste møte. 

5. Henrik W. Jørgensen distribuerte forslag om å intensivere aktiviteten i Den 
nordiske samarbeidskomiteen. Forslaget ble diskutert, men det var enighet om 
at en trengte mer tid. Forslaget skal diskuteres videre på neste møte. 

6. Innlemming av de baltiske land i Nordplus aktualiserer spørsmålet om å utvide 
samarbeidskomiteen med disse landa eller å samarbeide i andre nettverk. 
Erfaringa med å invitere de baltiske journalistutdanningene til de nordiske 
lærerkonferansene var god. Også i framtida bør enkelte sesjoner kunne foregå 
på engelsk, slik at de baltiske utdanningene kan delta. Flere framholdt at det 
også er kulturpolitisk viktig å kunne bruke nordiske språk i 
samarbeidskomiteen. Tom Moring og Inger Munk lager til neste møte et utkast 
til en konstruksjon som inkluderer Baltikum uten at vi i komiteen må gå over til 
engelsk. 

7. UllaStina Ewenfeldt orienterte om EJTA-organisasjonen og arbeidet deres 
med å utvikle en kompetanse- og kursbase på engelsk. 

8. Inger Munk orienterte, og presenterte budsjett for 2008: 
Budget Nordisk Samarbejdskomité 2008 
    
Indtægter  DKK  
Medlemsafgift 2 år 178,800  
Nordplus lærerseminar 100,000  
Nordplus netværksmøder 50,000  
Fonde  25,700  
Enkeltværelser 6,000  
I alt  360,500  
    
Udgifter    
sekretariat  30,000  
lærerseminar 110 delt. 280,500  
møder  50,000  
I alt  360,500  
    
Note: 30.000 DKK til sekretariat er lavt  
Hvis et af netværksmøderne lægges I forbindelse 
med lærerseminaret er her 25.000 DKK  

9. Jørgen Poulsen orienterte. Neste lærerseminaret finner sted 22.–24. august 
2008 på Gilleleje Kursuscente nord på Sjælland. Det skal finansieres med 
medlemsavgift og Nordplus-støtte. Foreløpig mangler noen penger. Det er 
bakgrunn for å øke medlemsavgiften (se punkt 11). Det var enighet om å 
invitere de baltiske journalistutdanningene og å supplere programmet med 
seminarer på engelsk. Til neste møte i samarbeidskomiteen lager Jørgen et 
revidert forslag til grupper på lærerkonferansen. Følgende ideer til 
lærerkonferansen ble nevnt: 

• Samarbeid utdanning–bransje 
• Mediebransjers makt over journalistutdanninga 
• Flermedialitet, konvergens og medier – hvordan påvirker det 

journalistutdanninga? 
• Pedagogikk, medieteknologi, fag 
• Forberedte opplegg både i plenum og grupper. Eventuelt færre grupper. 
• Ny forskning 



• Felles kursutvikling hvor lærere sitter sammen 
• Public Service-prosjekt 
• Utdanner vi de journalistene bransjen vil ha? Skal vi utdanne 

journalister som bransjen vil ha? 
• Hva er journalistikkens kjernekunnskap? Er det å beherske flere 

medier? 
• Tartu-deklarasjonen 
• Vår akademiske egenart 
• Hvordan integrerer vi praksis og teori? 
• Hva innebærer forskningsbasert undervisning? 

10.  Ketil Jarl Halse orienterte. Nytt domene er bestilt. Her er eksisterende lenke til 
de nordiske sidene: http://www2.hivolda.no/amf/sjunor/index.htm. Det er 
planer om å oppgradere sidene, som flere har hatt problemer med å finne. 
Nytt domene er bestilt. Jørgen Poulsen ville bruke nettstedet til å organisere 
lærerkonferansen med informasjon, påmelding etc. Anne Fogt minte om 
diskusjonen under pkt. 5, og mente nettstedet ville være sentralt i den 
sammenhengen. Jo Bech-Karlsen påpekte at nettstedet må ha en redaktør for 
å kunne fungere. Det ble videre nevnt at oversikt over de enkelte 
medlemsinstitusjonenes kurstilbud for utvekslingsstudenter burde finnes på 
nettstedet. Dette behovet kan løses med lenker. Endelig ble nevnt at 
nettstedet kunne ha annonser. 

11.  Århus beholder Nordplus-sekretariatet til etter Gilleleje-konferansen. Inger 
Munk orienterte, og presenterte følgende forslag til medlemsavgift, som ble 
vedtatt: 

Medlemsafgift Nordisk Samarbejdskomité - I DKK 
      
Medlem Antal studenter Medlemsafgift ekstra I alt  
DJH Århus 1100 8000 2200 10200  
Roskilde 350 6000 700 6700  
Odense 330 6000 660 6660  
Island 40 2000 500 2500  
Grønland 20 2000 250 2250  
Oslo, JBI 240 4000 500 4500  
Volda 150 4000 500 4500  
Stavanger 120 4000 500 4500  
Kristiansand 130 2000 500 2500  
Bodø 100 4000 500 4500  
Kautokeino 15 2000 250 2250  
Oslo, BI 45 2000 500 2500  
Stockholm 200 4000 500 4500  
Sundsvall 240 4000 500 4500  
Södertörn 320 6000 640 6640  
Göteborg 250 4000 500 4500  
Helsinki 100 4000 500 4500  
Tampere 350 6000 700 6700  
Jyväskylä 150 4000 500 4500  
      
  78000 11400 89400  

      
Ekstra: 2 DKK/student min 250 kr.  Mindre end 40 stud. 500 kr. Mere end 40 stud. 
DJH sender brev ud med hensyn til betaling af medlemsafgift for 2007  

http://www2.hivolda.no/amf/sjunor/index.htm


 Eva Mårtensson og Tom Moring orienterte om kvalitetsvurdering av svenske 
journalistutdanninger. Best vurdering fikk Sundsvall og Göteborg. 
(Pressemeldingen fra HSV: 
http://www.hsv.se/publikationerarkiv/pressmeddelanden/2007/5.44aba2dc110
30072f75800055646.html  
Lenke til rapporten:  
http://www.hsv.se/download/18.44aba2dc11030072f75800055700/0704R.pdf ) 

12.  Anne Fogt orienterte om at innføring av kvote for flerkulturelle 
journaliststudenter ved Høgskolen i Oslo har økt andelen med slik bakgrunn. 
Fritz Breivik fortalte at Senter for journalistikk i Bodø skal markere sitt 20-
årsjubileum 6. og 7. september 2007. Jo Bech-Karlsen orienterte om at 
Handelshøyskolen BI i Oslo til høsten starter masterstudium i flermedial 
ledelse – planlagt med 30–40 studenter. Det skal være et desentralisert 
deltidsstudium med ukesamlinger. Else-Beth Rolsø informerte at Stavanger-
utdanninga nå starter med ex.phil. etter skiftet til universitetsstatus, og at 
tredje år på bachelorstudiet er via multimedier. 

13.  Neste samarbeidskomitemøte finner sted i Helsinki 21.9.2007. 
14.  Else-Beth Roalsø etterlyste igjen referater fra gruppene på siste 

lærerkonferanse på Sola.  
15.  Anne Fogt og Thore Roksvold viste rundt. 

 
Professor Rune Ottosen orienterte etter lunsj om Hovdabrekka-prosjektet.  
 
Redaksjonssjef Svein Aronsen i NRK orienterte om NRKs satsing på multimedier: 
muligheter, forpliktelser, prioriteringer – og utfordringer for utdanningene. 
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